
 
 

BRM.0012.7.12.2022 

 

Protokół Nr 43/2022 

posiedzenia Komisji Strategii i Promocji Miasta Rady Miejskiej Inowrocławia 

odbytego 12 grudnia 2022 r.  w Urzędzie Miasta Inowrocławia, 

aleja Ratuszowa 36. 

______________________________________________________________ 

 

Czas z trwania posiedzenia: 11.00 – 12.00 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

przewodnicząca    - Ewa Podogrodzka, 

zastępca  przewodniczącej  - Lidia Stolarska, 

członkowie Komisji    - Jacek Bętkowski, 

     - Damian Polak. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Michał Jaśtak – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego  

i Funduszy Europejskich, 

2. Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi,  

3. Ewa Kołodziejczak – Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów w Inowrocławiu. 
 

Listę obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzyła i prowadziła Pani Ewa Podogrodzka – 

Przewodnicząca Komisji, która na podstawie listy obecności stwierdziła, że  

w obradach Komisji uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji 

wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Zaproponowała, aby zamienić punkt 6 z punktem 3 i odwrotnie.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem porządku z uwzględnieniem powyższej zmiany? 
 

głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do  porządku obrad. 

3. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

4. Przyjęcie protokołu nr 42/2022 z posiedzenia Komisji z 22.11.2022 r. 
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5. Informacja z wykorzystania dotacji unijnych przez Stowarzyszenie Lokalna 

Grupa Działania w Inowrocławiu.  

6. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Rady Seniorów w Inowrocławiu za 2022 r. 

7. Sprawy bieżące. 
 

Ad 3. Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Michał Jaśtak – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego  

i Funduszy Europejskich: 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Aktualizacji  założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta 

Inowrocławia do 2034 roku” – stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ponadto poprosił, aby ewentualne pytania przesłać drogą elektroniczną w celu 

przesłania ich dalej do firmy, która następnie udzieli na nie odpowiedzi.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję.  
 

Pytania zadane przez członków Komisji: 
 

1. Ewa Podogrodzka: Czy przedstawiona aktualizacja obejmuje aktualny stan 

prawny? 

2. Damian Polak: Czy podpisanie listu intencyjnego przez Prezydenta Miasta 

Inowrocławia w sprawie budowy spalarni śmieci i pojawiające się 

w przestrzeni publicznej informacje o planowanym przez inwestora 

podłączeniu Osiedla „Mątwy” w sieć ciepłowniczą była brana pod uwagę przy 

tworzeniu tego materiału? 

3. Lidia Stolarska: Czy będzie zatrudniony eko-doradca? Jeśli tak to kiedy?  

(i z jakich środków będzie finansowany etat? – pytanie uzupełniające od 

Radnego Damiana Polaka). 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 

w sprawie uchwalenia „Aktualizacji  założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Inowrocławia do 2034 roku”? 
 

głosowanie:   za – 3, przeciw – 0, wstrz. się – 1. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Strategii i Promocji 

Miasta podjęła uchwałę nr 19/2022 o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały  

w sprawie uchwalenia „Aktualizacji  założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Inowrocławia do 2034 roku”. 
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Ad 4. Przyjęcie protokołu nr 42/2022 z posiedzenia Komisji z 22.11.2022 r. 
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 42/2022 z posiedzenia Komisji? 
 

głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 

 

Ad 5. Informacja z wykorzystania dotacji unijnych przez Stowarzyszenie 

Lokalna Grupa Działania w Inowrocławiu - stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Przedstawił materiał. 
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Sama kwota, o której Pan mówił na początku te przeszło 4 mln, gdzie za taką kwotę 

zostały rozdysponowane różne projekty, granty to już samo za siebie mówi.  
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Tak, w pewnym sensie odciążamy też budżet Miasta, bo wiele projektów było 

zrealizowanych w ramach środków unijnych. Mam nadzieję, że to będzie trwało  

i kolejna perspektywa pozwoli na realizację tych projektów.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

A rozmowy idą w dobrym kierunku? 
  

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Idą w dobrym kierunku. Myślę, że do końca roku będziemy mieli już dokument  

i w styczniu podejmiemy pierwsze działania dotyczące przygotowania nowej 

Lokalnej Strategii Rozwoju.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

I to trzeba złożyć do końca marca? 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Tak. Niestety rozstrzygnięcie będzie dopiero w okolicach września, więc ten okres od 

marca do sierpnia będzie taki krytyczny dlatego, że będziemy się utrzymywać 

właściwie tylko ze składek, a jest zatrudnienie pracowników. Jeżeli uda się złożyć tą 

Lokalną Strategię Rozwoju i ona w tym pierwszym etapie będzie pozytywnie 

rozpatrzona to zostaną uruchomione środki z drugiego projektu pilotażowego, lecz 

dopóki nie złożymy projektu Lokalnej Strategii Rozwoju to te środki nie będą 

uruchomione. I będzie uruchomione 600 tysięcy, również na projekty grantowe, ale 

też na utrzymanie biura. Mam nadzieję, że to się uda i przetrwamy do kolejnej 

perspektywy.  

 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Zawsze tak było, że był taki „suchy” okres?  
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Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Nie. To znaczy na początku po utworzeniu Lokalnej Grupy Działania też był taki 

okres, jak wszystko się tworzyło, ale po podpisaniu umowy z Urzędem 

Marszałkowskim to przez te lata dawaliśmy radę.  

 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Czyli Urząd Marszałkowski ma zapewne trudności ze środkami?  

 

Jacek Bętkowski – członek Komisji: 

Mówił Pan, że te 180 tysięcy, które jest w ostatniej transzy po 45 tysięcy jest dla 

4 beneficjentów, czy może Pan zdradzić kim są beneficjenci? 

 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Teraz sobie nie przypomnę, ale ta informacja jest na stronie internetowej LGD 

i można sprawdzić.  

 

Jacek Bętkowski – członek Komisji: 

Z tych poprzednich środków, jak Pan wspomniał, to ile było kontroli 

u poszczególnych beneficjentów? A jeśli były, to czy zostały jakieś środki cofnięte 

i z jakich przyczyn? 

 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Oczywiście kontrole u beneficjentów były. Liczby tych kontroli niestety nie jestem  

w stanie przytoczyć, ale oczywiście odpowiem na to pytanie telefonicznie bądź drogą 

elektroniczną. Był jeden przypadek w ubiegłym roku, gdzie całość dotacji była 

zwrócona właśnie w wyniku m.in. też czynności kontrolnych, prowadzonych przez 

pracowników LGD. Proszę Państwa to żadna też tajemnica,  bo jedna z organizacji 

dopuściła się, a raczej jest prawdopodobieństwo popełnienia przestępstwa, 

polegającego na podrabianiu podpisów. Zajęcia się nie odbywały, a listy obecności  

z podpisami przynosił do nas beneficjent. Mieliśmy też problem z uzyskaniem 

dostępu do dokumentów. I w procesie weryfikacji zadzwoniliśmy do tych osób, które 

rzekomo brały udział w zajęciach. Osiem osób z jedenastu nie wiedziały w ogóle, że 

zajęcia się odbywały, podpisy widniały, sprawa trafiła do prokuratury. Odbyła się 

dwa tygodnie temu sprawa sądowa, gdzie sąd uznał, że faktycznie te podpisy były 

fałszowane. Całość środków została zwrócona na konto LGD wraz z odsetkami.  

 

Damian Polak – członek Komisji: 

O jakiej kwocie mówimy? 

 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

To było nieco ponad 50 tysięcy złotych, które do nas wróciło.  

  

Damian Polak – członek Komisji: 

Rozumiem, że ta organizacja już nie będzie mogła przez jakiś czas składać 

wniosków, czy w ogóle jest już wyłączona? 
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Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Z tego co wiem to najprawdopodobniej przez okres dwóch lat nie będzie mogła 

składać. Z tego co wiem to wyrok z sądu jeszcze nie zapadł. Na pewno z tą 

organizacją już nie będziemy współpracować przez najbliższe dwa lata, a może 

i w ogóle.  

 

Jacek Bętkowski – członek Komisji: 

A na ilu beneficjentów została rozłożona ta kwota, która wróciła? 

 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Z tych pieniędzy tj. 50 tysięcy był dofinansowany jeden projekt, więc ta kwota 

zasiliła ten ostatni konkurs w ubiegłym roku, także dodatkowo mogliśmy wesprzeć 

organizację. 

 

Lidia Stolarska – członek Komisji: 

Odnośnie kontroli tych projektów dopowiem, że każdy „grantobiorca” dostaje te 

pieniądze w ratach. I po pierwszej racie pracownicy Lokalnej Grupy Działania 

kontrolują, czy projekt się odbywa, czy wszystko jest zgodnie z przepisami, czy 

pieniądze są wydane odpowiednio. I po tej kontroli z Lokalnej Grupy Działania 

wypłacana jest następna transza. Także to jest na bieżąco kontrolowane, bo tam 

w trzech transzach pieniądze są wypłacane i przeprowadzane są trzy kontrole. I na 

dokumentach i osobiście. Jeszcze potem też wyrywkowo kontrolowane są przez 

Urząd Marszałkowski. Także te kontrole są na bieżąco.  

 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Tak, kontrole na dokumentach też, ale są też jakby doraźne te kontrole właśnie 

w takich przypadkach, gdzie mamy wątpliwości, czy zajęcia są realizowane, czy 

środki są wykorzystywane zgodnie z przeznaczeniem. Mamy prawo do doraźnych 

kontroli. Poza tym w 2018 r. była kontrola Najwyższej Izby Kontroli u nas, która 

trwała pół roku i również chyba 11 projektów było kontrolowanych od „a” do „z”. 

I ta kontrola nie przyniosła żadnych zaleceń.  

 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Wniosków? 

 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

To znaczy były wnioski pokontrolne, ale były takie drobne związane z dokumentacją.  

 

Damian Polak – członek Komisji: 

Mam pytanie, bo powiedział Pan, że musi być sporządzona aktualizacja Lokalnej 

Strategii Rozwoju dla Miasta Inowrocławia. 

 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

To nie jest aktualizacja tylko nowy dokument. 
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Damian Polak – członek Komisji: 

To kiedy przystąpicie do działania? 

 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Po nowym roku przystępujemy do sporządzenia takiego dokumentu. Wstępna ankieta 

do końca roku będzie przeprowadzona, taka bardzo ogólna, która pokaże nam, 

w jakich obszarach możemy się poruszać jeśli chodzi o tą nową perspektywę. 

Natomiast styczeń i luty to będą obszerne konsultacje z organizacjami 

pozarządowymi, z jednostkami publicznymi, z mieszkańcami. I tak finalnie, jakby 

kształt tej Lokalnej Strategii Rozwoju do końca marca zostanie złożony w Urzędzie 

Marszałkowskim w ramach też konkursu, bo to też jest konkurs.  

 

Damian Polak – członek Komisji: 

Mam prośbę. Jeśli będzie to konsultowane z mieszkańcy to, żeby była możliwość 

dwojako taką konsultację przeprowadzić i też w formie elektronicznej w ramach 

jakiejś ankiety i też papierowo dla mieszkańców, którzy nie mają innej możliwości.  

 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Jasne. Na pewno będą takie spotkania konsultacyjne, ogólnodostępne. 

 

Ad 6. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Rady Seniorów w Inowrocławiu za 

2022 r. - stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

Ewa Kołodziejczak - Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów w Inowrocławiu: 

Przedstawiła sprawozdanie.  

 

Damian Polak – członek Komisji: 

Czy wiemy mniej więcej, jaki będzie koszt wybudowania kolumbarium dla Miasta? 

Orientowaliście się? 

 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Nie potrafię odpowiedzieć na to pytanie, bo to było skierowane do Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i tam te ustalenie się odbywały. 
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Dziękujemy bardzo za przedstawienie tak szerokiego programu, jaki został 

przygotowany. Faktycznie seniorów widać i w razie czego to jesteśmy tutaj do 

dyspozycji. Musimy tylko porozmawiać czego Państwo byście od nas oczekiwali, 

jako Komisji, jakiego rodzaju pomocy.  
 

Lidia Stolarska – członek Komisji: 

Mam pytanie, czy nasi harcerze nie chcieli z wami współpracować? 
 

Ewa Kołodziejczak – Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów w Inowrocławiu: 

Byli nasi harcerze ze Szkoły nr 11. Była mała grupa, ale jeśli chodzi o pozostałe to 

nie było tego przełomowego miejsca, żeby przygotować coś. Dlatego mówię o tym, 
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że to była wspaniała grupa. Akurat pan Karol był z nami na spotkaniu i możemy 

powiedzieć, że to co pokazała nam grupa spod Kruszwicy to…   
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Jeszcze w czasach przed pandemicznych były przecież na terenie Związku 

Harcerstwa Rzeczypospolitej też organizowane m.in. spływy kajakowe, także ta 

współpraca też się układała.  
 

Lidia Stolarska – członek Komisji: 

A ta akcja telefon, jak będzie wyglądała? 
 

Ewa Kołodziejczak – Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów w Inowrocławiu: 

Będą dyżury raz na miesiąc.  
 

Lidia Stolarska – członek Komisji: 

A skąd ten telefon? 
 

Ewa Kołodziejczak – Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów w Inowrocławiu: 

Telefon jest z LGD. 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

W kwestii telefonu to jest po prostu tak, że ja użyczam swój prywatny telefon za 

minimalny koszt, jakieś doładowanie za parę złotych. Po prostu, żeby był ten stały 

dyżur telefoniczny, bo nie każdy może dojść na dyżur LGD. A będzie podany  

w naszym mieście numer telefonu tego stałego dyżuru i każdy z Rady przez dwa 

tygodnie będzie miał ten telefon.  
 

Lidia Stolarska – członek Komisji: 

Czy to przygotowane sprawozdanie zostało przedstawione Radzie Seniorów? Jest 

przyjęte i zaakceptowane tak? 
 

Ewa Kołodziejczak – Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów w Inowrocławiu: 

Tak, co miesiąc się spotykamy.  
 

Damian Polak – członek Komisji: 

Na wstępie gratuluję wszelkiej aktywności. I mam pytanie, jakim budżetem Państwo 

dysponujecie?   
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

W tym roku to było około 5,5 tysiąca. I te pieniądze są przeznaczone na usługi, czyli 

np. Rada organizuje konferencje, na którą przyjeżdżają ludzie z całego województwa 

i wtedy jest usługa cateringowa. Następnie oczywiście wyposażenie biura.  
 

Damian Polak – członek Komisji: 

A jak to się ma w porównaniu do Młodzieżowej Rady Miejskiej? 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Młodzieżowa Rada miała trochę większy budżet, bo około 9 tysięcy.  
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Damian Polak – członek Komisji: 

Ja patrzę z perspektywy 2007 r., kiedy byłem w Młodzieżowej Radzie Miejskiej 

Inowrocławia i właśnie doceniam te oddolne działania przy tej dorosłej Radzie 

Miejskiej, jak ją wtedy nazywaliśmy. Mieliśmy w tamtym roku 17 albo 18 tysięcy 

złotych do dysponowania. I organizowaliśmy za te pieniądze szereg aktywności, 

koncertów… Można prześledzić naszą aktywność. A odnośnie bankomatów  

w Solankach, mam taki pomysł, bo w Solankach funkcjonuje Pijalnia wód – 

Palmiarnia „Inowrocławianka”, która zarządzana jest przez naszą miejską spółkę  

i tam można płacić kartą. I jest opcja, żeby wypłacać pieniądze poprzez transakcje  

w naszej spółce, więc może iść w tę stronę, jeśli żaden bank nie chce postawić 

bankomatu to umożliwić to właśnie w miejskich instytucjach, w miejskich spółkach. 

Może PGKiM wziąłby na siebie ten ciężar. 
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

To są pieniądze, to jest ochrona, to jest przywóz pieniędzy, doładowywanie. 
 

Damian Polak – członek Komisji: 

Mówimy o małych kwotach, aby np. wypłacić maksymalnie do 100 złotych w barze.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Ale bankomat i tak trzeba założyć.  
 

Damian Polak – członek Komisji: 

Nie trzeba. Normalnie podchodzi się z kartą do kasy i pani wydaje z kasy np. 100 zł. 

Ja tak często wypłacam w „Żabce” i innych sklepach. 
 

Ewa Kołodziejczak - Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów w Inowrocławiu: 

Zdradzę może jeszcze taką małą naszą tajemnicę, że w tym roku chcieliśmy bardzo 

dużo uczestniczyć w „Dniach Inowrocławia”, m.in. mamy w planie uczestnictwo 

poprzez „Przemarsz Kapeluszowy” i poproszenie o jeden dzień imprezy dla seniora. 

Mamy na myśli Solanki, wspólne zabawy itp. 

 

Ad 7. Sprawy bieżące. 
 

W tym punkcie żadnych spraw bieżących nie było.  
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie dzisiejszej 

Komisji. 

 
 

Przewodnicząca 

Komisji Strategii i Promocji Miasta 

 

/-/Ewa Podogrodzka 
 

 

Protokółowała: 

 

/-/Monika Kozioł 


